

Title (en)
Vessel for transporting fluid aromatic hydrocarbons melting at a high temperature.

Title (de)
Schiff für den Flüssigtransport hochschmelzender aromatischer Kohlenwasserstoffe.

Title (fr)
Bateau pour le transport d'hydrocarbures aromatiques fondant à haute température.

Publication
EP 0240664 A2 19871014 (DE)

Application
EP 87101617 A 19870206

Priority
DE 3611920 A 19860409

Abstract (en)
[origin: US4744321A] A double hull ship for the transportation of liquid, high melting aromatic hydrocarbons, such as pitch heated to 200 DEG to 300 DEG C. The tanks are provided with good insulation and with means to introduce inert gas into the tank (1). Heat expansion is allowed for by means of companion expansion joints and sliding bearings (3). Because of the high solidification point of the products, all line systems must be provided with a companion heating system and adequate insulation. A thermal oil system, which simultaneously supplies the emergency heating system (4) of the tank (1), is suitable for this purpose. Separate ballast tanks (17) are installed between the hulls.

Abstract (de)
Bei Doppelrumpfschiffen für den Transport von 200 bis 300 °C heißen Pech ist insbesondere auf eine gute Isolierung der Tanks zu achten und auf die Inertisierung des Gasraumes der Tanks (1). Der Wärmedehnung ist durch Kompensatoren und Gleitlagern (3) Rechnung zu tragen. Wegen des hohen Erstarrungspunktes der Produkte müssen alle Leitungssysteme mit einer Begleitheizung und einer ausreichenden Isolierung versehen werden. Hierzu eignet sich eine Thermalölanlage, die gleichzeitig die Notheizung (4) der Tanks (1) versorgt. Da die Tanks nicht mit Wasser gefüllt werden dürfen, sind gesonderte Ballasttanks (17) zwischen den Rümpfen anzuordnen. Das Schiff muß so ausgerüstet sein, daß es den Sicherheitsbestimmungen für K1-Schiffe entspricht.

IPC 1-7
B63B 25/08

IPC 8 full level
B63B 25/16 (2006.01); **B63B 25/08** (2006.01); **B65D 88/74** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B63B 25/08 (2013.01 - EP US); **B63J 2/14** (2013.01 - EP US)

Cited by
EP2681107A4; CN106813259A

Designated contracting state (EPC)
DE ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0240664 A2 19871014; **EP 0240664 A3 19880921**; **EP 0240664 B1 19900912**; CA 1283003 C 19910416; DE 3611920 A1 19871022; DE 3764840 D1 19901018; DK 179487 A 19871010; DK 179487 D0 19870408; ES 2017942 B3 19910316; JP 2695159 B2 19971224; JP S62244785 A 19871026; NO 871479 D0 19870408; NO 871479 L 19871012; PL 154663 B1 19910930; PL 265042 A1 19880303; US 4744321 A 19880517

DOCDB simple family (application)
EP 87101617 A 19870206; CA 534029 A 19870407; DE 3611920 A 19860409; DE 3764840 T 19870206; DK 179487 A 19870408; ES 87101617 T 19870206; JP 8590987 A 19870409; NO 871479 A 19870408; PL 26504287 A 19870407; US 2893387 A 19870323